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 الملخص العربي:

 
دير مجهول في الفيوم، يطلق عليه "دير الانبا مكاريوس بوادي الريان يتناول هذا البحث، دراسة عن 

بالفيوم". وتعتبر هذه الدراسة هي أول نتائج العمل في الموقع، حيث قمت مع فريق العمل بعمل مسح 
شامل للدير وتسجيل الاجزاء الاثرية به، حيث يحتوي هذا الدير علي العديد من الشواهد الاثرية، من 

من عشرين قلاية أثرية ووجد بهذه القلايات بعض المقتنيات الأثرية )نقوش قبطية،  بينها أكثر
معبد بطلمي وكنسية قديمة، وبعض  مية، الخ... بالاضافة إليوفخار، وأجزاء بردي، وباقي آد

ويعتبر هذا البحث هو ثاني وبشكل عام يمكن تأريخ الدير بالقرن الرابع الميلادي،  الجدران، الخ...
علمي بعد مقالة أحمد فخر في حوليات الآثار في أربعينات القرن الماضي.عمل   

 
 

English Abstract: 

 

This article is study for a forgotten monastery in Fayoum region so-called 

“Monastery of St. Macarius of Wadi El-Rayan-Fayoum”, this article is the 

first scientific result from this promising archaeological site. With the team 

we did first the survey of the whole site, and then documented the 

archaeological points. Whereas, the monastery contains much and very clear 

archaeological evidences, among them more than twenty ancient  

hermitages, these hermitages have some archaeological finds (Coptic 

inscriptions, pottery, papyri, human remains, etc… in addition to, the site 

has a Ptolemaic temple, ancient church, and some remain walls, etc... In 

general, the monastery could be dated to the 4
th
 century. This article is 

considered as the second work after the publication of Ahmed Fakhry in 

1940s in ASAE. 

 

 


